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Predmet: Zabilje5ka sa sastanka Kolegija Komisije za vanjske poslove s Ninom Sajid,
novoimenovanom ambasadoricom Bosne i Hercegovine u Francuskoj

U srijedu, 27.7.2011., odrl.an je sastanak predsjedavajuceg Komisije za vanjske poslove
Mirze Ku5ljugi6a, prvog zamjenlka predsjedavajudeg Komisije Mladena Bosiia i drugog
zamjenika predsjedavaju6eg Komisije Zvonka Juri5ida s Ninom Saji6, novoimenovanom
ambasadoricom Bosne i Hercegovine u Francuskoj.
Nina Saji6 se na podetku zahvallla Kolegiju Komisije za vanjske poslove Sto su na5li
mogu6nosti da je prime. U svom predstavljanju kazala je da radi ve6 pet godina kao
savjetnica za vanjsku politiku zaduLena za Evropu, bilateralu i Evropsku uniju dlana
Predsjedni5tva BiH iz Republike Srpske NebojSe Radmanovica. Prije toga radila je kratko u
Ministarstvu vanjskih poslova BiH, sedam do osam godina u medunarodnim organizacijama i
malo u privatnom sektoru. Navela je da je u Francuskoj zavrSila dva postdiplomska studija,
jedan iz medunarodnih odnosa i diplomatrye a drugi iz strateskog pregovaranja te da uskoro
treba da zavr5i doktorat. Prvi strani jezik joj je engleski a drugi francuski.
Kazalaje da u Francusku odlazi22. augusta, da je do 1.8.2011. ambasador u Parizu Almir
Sahovi6, te da je mandat tri godine. Ambasada u Francuskoj bi se u poredenju sa ostalim
ambasadama mogla svrstati u kategoriju relativno vedih ambasada. Osim ambasadora, tu je
joS detvoro diplomata a Ambasada nerezidentno pokriva tri zemlje: AlLir, Monako i Andoru,
LTNESCO, a od skoro i organizaciju Frankofonije jer je BiH od oktobra pro5le godine dobila
status posmatrada Frankofonije. Neke zemlje kao npr. Cma Gora i Bosna i Hercegovina
imaju istog predstavnika i zaFrancusku bilateralno i za UNESCO, dok veiina drugih zemalja
iz regrje kao Sto su Srbija, Slovenija i Hrvatska to imaju razdvojeno , kazalaje Nina Sajic. Po
nekom pravilu, dovjek broj dva u ambasadi je ministar savjetnik, koji je zaduLen za
LTNESCO. Navela je probleme koje smo imali sa Starim mostom i sludajem hotela RuZa u
Mostaru, ali da je zadnji izvje5taj t vezi s tim bio prilidno korektan kao i da je most u
ViSegradu stavljen na listu LTNESCO-a. Dodala je da 6e tu biti relativno mnogo posla, te da
postoji i kandidaturaJajca. Planiran je i jedan regionalni projekat s Crnom Gorom, Srbijom i
Hrvatskom gdje je Bosna i Hercegovina organizovala izloLbu stecaka sa svih ovoh teritorija.
Nina Sajii kazalaje da je Francuska imala odredenih rezewi kada je bilo pitanje stavljanja
Bosne i Hercegovine na bryelu Sengensku listu, to je sada pro5lo ali ce se morati rryesiti
odredena pitanja tvezi sa izdavanjem biometnlskih paso5a u Ambasadi u Francuskoj i u vezi
s tim je naglasila da ce se zalagatr za potpisivanje odredenih sporazuma u svom trogodi5njem
mandatu. Ono Sto ce biti interesantno zanas, pogotovo u oblasti naudno-tehnidke saradnje,
.;este ude56e u organizacljr Frankofonije diji smo posmatrad postali pro5le godine i tu se
otvara moguinost stipendiranja, gdje je Univerzitet u Sarajevu dao vec kotizaciju od 2000
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eura. Sto se tide AlLira koji se pokriva nerezidentno,kazalaje da je bilo nekoliko poku5aja
ekonomske diplomatije i da tu ima mogudnosti za ostvarenje bolje saradnje.
Zvonko Juri5id pitao je kakva je trenutna situacija u vezi sa sludajem hotela RuZa i Starim
mostom u Mostaru.
Nina Saji6 kazalaje da je posljednji izvje5taj TINESCO-a relativno pozitivan, gotovo da se i
ne spominje hotel RuZa ali da to i dalje ostaje problem.
Mladen Bosii zahvalio se Nini Saji6 na dolasku narazgovor s dlanovima Komisije za vanjske
poslove i predloZio predsjedavajuiem Komisije da se i ubuduce obavljaju razgovori s

novoimenovanim ambasadorima.
MerdZana Iglica kazalaje da je to praksa i da su novoimenovani ambasadori ranije dolazili u
grupama i predstavljali se Komisiji za vanjske poslove.
Mirza Ku5ljugii zatraLio je da se ubuduie obavljaju pojedinadni razgovori s

novoimenovanim ambasadorima, Sto je i dogovoreno kao nadin razgovora za sljedece
novoimenovane ambasadore.
Mladen Bosii kazao je da smo mi kao Parlament zainteresirani da se uspostavi neki nivo
parlamentame saradnje, s obzirom da je Francuska kolijevka demokratije, te je dodao da
odekuje od Nine Sajii da uspostavi kontakt s nadleZnom komisijom u Francuskoj s kojom bi
uspostavili saradnju.
Nina Sajii kazala je da 6e biti u kontaktu sa sekretarom Komisije za vanjske poslove
MerdZanom Iglicom i u zavisnosti od obaveza dlanova Komisje moZemo planirati odredenu
posjetu.
Mirza Ku5ljugid je rekao da nije lako doii do Nikolasa Sarkozija ili nekih ministara ali da se
u direktnim razgovorima s odgovarajudom Komisijom za vanjske poslove Narodne skupStine
Republike Francuske neke stvari mogu pokrenutr.
Nina Saji6 je istaknula da ambasadori prilikom prijema agremana kod francuskog
predsjednika Sarkozija imaju pet do deset minuta za predstavljanje Sto je premalo vremena,
ali da se na nivou vanjske politidkih odbora komisija molrc uspostaviti odredena saradnja, te
je dodala da 6e se truditi koliko je u njenoj moii da se ta saradnja osigura.
Clanovi Komisije su na kraju Nini Saji6 poZeljeli puno uspjehai sre6e u obavljanju duZnosti i
kazali da stoje na raspolaganju u svemu u demu Parlament moLe pomo6i.
Nina Sajii se takoder jo5 jednom zahvalila dlanovima Komisije Sto su u kratkom
vremenskom periodu na5li vrijeme za ovaj razgovor.
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Komisiji za vanjske poslove Predstavnidkog doma
Komisiji za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, saobraiaj i komunikacije Doma
naroda
Sektoru za medunarodne odnose i protokol
a/a


